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JJóó  iirráánnyybbaann  hhaallaadduunnkk  aa  pprroojjeekktttteell,,  hhiisszzeenn  aa  ttéérrssééggbbeellii  vváállllaallkkoozzóókk  mmoottiivváálltt--
ssáággaa  mmáárr  ffeellffeeddeezzhheettõõ,,  ss  aazz  öösszzttöönnzzõõ  eesszzkköözzöökk  aa  tteeaamm  ttaaggookkaatt,,  ssaajjáátt
kköörrnnyyeezzeettüükkbbeenn  aazz  eellssõõ  llééppéésseekk  mmeeggttéétteelléérree  ssaarrkkaallllttáákk..  ÍÍggyy  kkiibboonnttaakkoozznnii  lláátt--
sszzaannaakk  aa  lleeeennddõõ  ggaazzddaassáággii  ppllaattffoorrmmookk  --  sszzööggeezzttee  llee  MMaagg..  CCllaauuddiiaa  ZZiieehhaauuss..

A REGIONET aktív büki tanácskozásának félidejében a projektmenedzs-
ment vezetõjét arról is kérdeztük, hogy a határ két oldalán fellelhetõ szem-
léletbeli különbségek kiegyenlítésére mely módszerek lehetnek hatásosak.
„Ausztria egyes tartományaiban a vállalkozók korábban egymásra találtak,
majd közös erõvel gazdasági hálózatokat építettek ki és mûködtetnek.
Burgenlandban viszont még nem léteznek ilyen közösségek. Ahogyan a nyu-
gat-dunántúli régióban sem. Amennyiben a közös alap megteremtõdik, a
jelenlegi egyensúlytalanság megszûnik“ - válaszolta Claudia. A megvalósulás
idõtartamát azonban sok tényezõ befolyásolhatja. Például a kistérségi koope-
rációk korábban kialakult szintje, illetve a helyi szereplõk tevékenységének
lendülete. A fejlõdés mindig idõigényes folyamat, ezért egy esztendõ eltelté-
vel csupán az indulás dinamikáját és eredményeit lehet felvázolni. A vál-
lalkozói hálózatok aktuális helyzetét és a kedvezõ tapasztalatokat egyaránt
bemutató osztrák-magyar fórumon azonban a régi, jól bevált hagyományok
felélesztésérõl ugyancsak szó esett. A projektvezetõ meglátása szerint jövõ
év tavaszán, a határon átnyúló tevékenységek is szárnyra kaphatnak. Még az
idén õsszel pedig a vállalkozói team elnökök fognak találkozni egymással,
hogy információt cseréljenek és feltérképezzék helyzetüket. Számba veszik
a sikerek, illetõleg a kudarcok okait, majd kidolgozzák a vállalkozók cse-
lekvésre buzdításának eszköztárát. Az együttmûködések súlypontjának meg-
találását követõen, 2010-ben kezdetét veheti a határon is átívelõ közös mun-
ka. Claudia úgy tapasztalta,– az osztrák oldalon komoly várakozással fogad-
ják a projektcélok megvalósulását, s mindenki kíváncsian követi az
eseményeket. A gazdasági kamara irányítói például többféleképpen támo-
gatják a tevékenységeket. A büki eszmecserén felvetõdött a közös vásárlá-
togatások, a tanulmányutak, a kooperációt ösztönzõ egyéb rendezvények
szervezésének, valamint a szomszédos államokbeli jogi háttér áttanulmányo-
zásának óhaja. Különös tekintettel, a cégalapítással és az adózással kapcso-
latos tudnivalókra. Készülni kell még a jelenlegi munkaerõ piaci átmeneti ren-
delkezések megszûnésével kialakuló, jelentõs változásokra is. A vállalkozói
kooperációk ugyanis felvilágosító kampányok nélkül nem lehetnek ered-
ményesek. A kezdetekre visszanézve, a REGIONET aktív projekt irányítóját
arról faggattuk, hogy amikor elõször értesült a programról, milyen benyo-
másokat szerzett?

„Nyolc éve foglalkozom projektmenedzseléssel, ám tavaly õsszel, elsõ
ízben átolvasva a pályázatot, elcsodálkoztam. Arra gondoltam, hogy a vál-
lalkozásokra és a régióra szabott projekt az eddigiektõl eltérõ kihívást jelent.
A regionális szinten kimunkálandó együttmûködéseket határon átívelõen
kell együvé formálni. Rendkívül izgalmasnak találtam a feladatot. Az
örömöm csak fokozódott, amikor azt is láttam, hogy aktívak a projektpart-
nerek. Sõt közülük sokakat régóta ismerek. A mostani összetartást célzó
rendezvényünk értéke, hogy két napon keresztül személyes kontaktusba
kerülünk egymással. Intenzív munkát végzünk. A megoldandó kérdésekre

WWiirr  ssiinndd  mmiitt  ddeemm  PPrroojjeekktt  aauuff  ddeemm  rriicchhttiiggeenn  WWeegg,,  ddeennnn  ddiiee  MMoottiivvaattiioonn  ddeerr
rreeggiioonnaalleenn  UUnntteerrnneehhmmeerr  iisstt  bbeerreeiittss  eerrkkeennnnbbaarr,,  uunndd  ddaannkk  ddeerr  AAnnrreeiizzee  hhaabbeenn
ddiiee  TTeeaammmmiittgglliieeddeerr  iinn  iihhrreerr  UUmmggeebbuunngg  ddiiee  eerrsstteenn  SScchhrriittttee  ggeettaann..  DDiiee  kküünnff--
ttiiggeenn  WWiirrttsscchhaaffttssppllaattttffoorrmmeenn  zzeeiicchhnneenn  ssiicchh  ssoommiitt  bbeerreeiittss  aabb  ––  uunntteerrssttrriicchh
MMaagg..  CCllaauuddiiaa  ZZiieehhaauuss..

In der Halbzeit des REGIONET aktiv Forums in Bük fragten wir die
Leiterin des Projektmanagements auch danach, welche Methoden am wirk-
samsten wären, die bestehenden Unterschiede in der Denkweise an beiden
Seiten der Grenze auszugleichen. „In den einzelnen Bundesländern Öster-
reichs haben sich die Unternehmer früher den Weg  zueinander gefunden,
und haben gemeinsam Wirtschaftsnetzwerke aufgebaut, die heute ebenfalls
gemeinsam betrieben werden. In dem Burgenland gibt es allerdings noch
keine solchen Gemeinschaften. Dasselbe gilt auch für die Region
Westtransdanubien. Wird die gemeinsame Basis geschaffen, wird auch die
gegenwärtige Unausgeglichenheit beseitigt“ – so Claudia. Wie schnell das
alles realisiert werden kann, hängt von vielen Faktoren ab. Zum Beispiel
davon, wie stark die früher entstandene Kooperation auf kleinregionaler
Ebene ist, bzw. wie engagiert die lokalen Akteure an die Sache herange-
hen. Die Entwicklung ist immer ein zeitaufwendiger Prozess, nach einem
Jahr kann man daher nur die Startdynamik und die anfänglichen Ergebnisse
festhalten. Beim österreichisch-ungarischen Forum zur aktuellen Lage der
Unternehmensnetzwerke wurde neben den positiven Erfahrungen auch die
Wiederbelebung alter, gut bewährter Traditionen erörtert. Die
Projektleiterin meint, im Frühjahr nächsten Jahres könnten auch die ersten
grenzüberschreitenden Aktivitäten starten. Die Obmänner des
Unternehmerteams werden sich noch in diesem Herbst zusammentreffen,
um Informationen auszutauschen, sowie die Situation und die
Möglichkeiten zu erschließen. Die Gründe für die Erfolge und Misserfolge
sollen analysiert, und ein Instrumentarium für die Motivation der
Unternehmer soll ausgearbeitet werden. Nach der Festlegung der
Schwerpunkte der Kooperation kann auch die grenzüberschreitende
gemeinsame Arbeit starten. Claudia hat die Erfahrung, auf der österre-
ichischen Seite hege man ernste Hoffnungen auf die Realisierung der
Projektziele. Die Ereignisse werden mit großem Interesse verfolgt. Die
Aktivitäten werden durch die Wirtschaftskammer auf verschiedene Weise

válaszokat fogalmazunk meg. Vitázunk, értelmezünk, értékelünk, tapaszta-
latot cserélünk. A jövõben szeretném, ha az ilyen alkalmak hagyománnyá
válnának, hiszen két nap alatt, elegendõ idõ jut az együttdolgozásra“

A távlatokba tekintve pedig Claudia arról is beszámolt, hogy akkor lenne
elégedett, ha három esztendõ múlva, a projektzáráskor, az addigra kitel-
jesedõ 13 gazdasági hálózat képviselõjét köszönthetné. ‘Az a pillanat na-
gyon szép lenne“ – mondotta.

A projekt izgalmas és szép kihívás
CCllaauuddiiaa  ZZiieehhaauuss  1133  ggaazzddaassáággii

hháállóózzaatt  ppllaattffoorrmmjjáánnaakk
kkiiééppííttéésséérree  ttöörreekksszziikk

Eine spannende und schöne
Herausforderung

CCllaauuddiiaa  ZZiieehhaauuss  sscchhwweebbtt  
vvoorr,,  eeiinnee  PPllaattttffoorrmm  vvoonn  1133

WWiirrttsscchhaaffttssnneettzzwweerrkkeenn
aauusszzuubbaauueenn

HHÍÍRRLLEEVVÉÉLL  ––  NNEEWWSSLLEETTTTEERR
22000099//33..



Vas Megyei Kereskedelmi és Iparkamara
Industrie und Handelskammer Komitat VAS 

Valamennyi projektpartner képviselõje részt vett a szeptemberi kétnapos
REGIOENET aktív tanácskozáson, ahol a kistérségi ágazatokon átnyúló vál-
lalkozói hálózatok építésének ütemérõl és helyi tevékenységi láncolatáról
éppúgy szó esett, mint a határon átívelõ közös tevékenységekrõl. 

A személyes találkozás révén a partnerek összetartását is erõsítõ ren-
dezvényen mind a 13 kistérség beszámolt egy esztendei munkájáról,
valamint a hátralévõ negyedévre, illetve 2010 évre tervezett feladatairól. A
közvetlen tapasztalatcsere lehetõsége és a jó példák fókuszba állítása együvé
kovácsolta a csapatot, s az elképzelések irányultságát. A munkameg-
beszélésen körvonalazódtak a közös határon átnyúló rendezvények is. Így
november 18-án, Katzelsdorfban a kistérségi gazdasági platformok elnökei
és szóvivõi fognak találkozni. Közös tanulmány készül majd az egyes ágaza-
tokat, s különösképpen az építõipart érintõ átmeneti korlátozások feloldásá-
nak várható következményeirõl. A partnerek abban is egyetértettek, hogy a
régió jelentõs kiállításaira tanulmányutakat fognak szervezni. Továbbá a gaz-
dasági hálózatépítésben jártas szakértõk meghívásával, a
REGIONET csapata Európa más határtérségeinek viszo-
nyairól tájékozódik. Sor kerül majd a kistérségi akciók tapasz-
talatainak értékelésére. Fõként az adatbank, a szakmai név-
sor, az üzletember találkozók, a szakmai továbbképzések és
tematikus elõadások, valamint a gyakornoki programok, a
helyi valuta, és az arculati és marketing elemek tekintetében.

A büki eszmecsere emellett teret adott a belsõ projekt-
végrehajtási feladatok áttekintésére is.

EErrõõssööddöötttt  aa  ppaarrttnneerreekk
öösssszzeettaarrttáássaa

Vertreter aller Projektpartner nahmen an der zweitätigen REGIONET
aktiv Tagung im September teil, wo der Terminplan zum Aufbau
branchenübergreifender Netzwerke, die lokalen sowie die gemeinsamen
grenzübergreifenden Aktivitäten erörtert wurden.

Durch das persönliche Treffen wurde auch der Zusammenhalt der
Partner gestärkt: Alle 13 Kleinregionen berichteten über die Arbeit im
laufenden Jahr sowie über die Aufgaben im verbleibenden Quartal und
2010. Die Möglichkeit, sich direkt auszutauschen, und die Fokussierung
auf die guten Beispiele stärkten auch den Teamgeist und trugen dazu bei,
Richtungen auszuweisen. In der Arbeitsbesprechung wurden auch die kün-
ftigen gemeinsamen grenzüberschreitenden Events erörtert. So werden sich
am 18. November 2009 in Katzelsdorf die Vorsitzenden und Sprecher der
kleinregionalen Wirtschaftsplatteformen treffen. Es soll eine gemeinsame
Studie entstehen über die möglichen Folgen der Aufhebung der provi-
sorischen Beschränkungen, von denen die einzelnen Branchen, insbeson-
dere das Baugewerbe betroffen sind. Die Partner beschlossen, zu den
wichtigen Ausstellungen und Messen der Region Studienausflüge zu organi-
sieren. Das Team von REGIONET aktiv wird sich unter Beteiligung von
Experten, die im Ausbau von Wirtschaftsnetzwerken bewandert sind, über
die Erfahrungen von anderen Grenzregionen Europas informieren. Die
Erfahrungen der Aktionen aus der Kleinregion sollen ausgewertet werden,
vor allem die Treffen der Geschäftsleute, die Berufsfortbildungen und die

thematischen Vorträge, die Prakti-
kantenprogramme sowie die Themen
Datenbank, Branchenverzeichnis,
örtliche Valuta, Image- und
Marketingelemente.

Beim Erfahrungsaustausch von Bük
konnten außerdem die internen
Aufgaben der Projektdurchführung
besprochen werden.

PPaarrttnneerr  hhaalltteenn  ssttäärrkkeerr
zzuussaammmmeenn

unterstützt Bei dem Forum in Bük wurde auch der Wunsch geäußert,
gemeinsam Messen zu besuchen, Events zur Förderung der
Zusammenarbeit zu veranstalten sowie den rechtlichen Hintergrund zur
Firmengründung und Besteuerung im jeweils anderen Land kennen zu ler-
nen. Man muss sich auch auf die grundlegenden Änderungen vorbereiten,
die nach der Aufhebung der gegenwärtigen Schutzmaßnahmen am
Arbeitsmarkt eintreten werden. Die Unternehmenskooperationen können
nämlich ohne Aufklärungskampagnen nicht erfolgreich werden. Wir haben
die Projektleiterin von REGIONET aktiv auch danach gefragt, wie ihre ersten
Eindrücke waren, nachdem sie vom Programm erfahren hatte.

„Ich beschäftige mich seit acht Jahren mit Projektmanagement, aber im
letzten Herbst, als ich die Bewerbung las, habe ich gestaunt: Dieses
unternehmens- und regionsbezogene Projekt ist eine ganz andere
Herausforderung als die früheren Projekte. Die auf regionaler Ebene
auszuarbeitenden Kooperationen müssen grenzübergreifend zusam-
mengeführt werden. Die Aufgabe fand ich sehr spannend. Meine Freude
wurde noch größer, als ich sah, wie aktiv die Projektpartner sind. Von denen

kenne ich mehrere seit langer Zeit. Ziel der jetzigen Veranstaltung war es,
zwei Tage lang persönliche Kontakte auszubauen und zu pflegen. Es wird
intensiv gearbeitet: Diskussionen werden geführt, es wird interpretiert, be-
wertet, Erfahrungen werden ausgetauscht. Für die Zukunft hoffe ich, dass
solche Veranstaltungen zur Tradition werden, an den zwei Tagen hat man
ja genug Zeit, die Kooperation immer wieder zu stärken.“ Auf die Frage
nach der Zukunft betonte Claudia, sie wäre dann zufrieden, wenn sie zum
Projektabschluss in drei Jahren die Vertreter von 13 etablierten
Wirtschaftsnetzwerken begrüßen dürfte. „Es wäre ein richtig schöner
Augenblick“ – sagte sie zum Schluss.

REGIONET aktiv absolvierte am 15. Oktober 2009 die zweite öster-
reichische Station. Beim Unternehmerabend in der Steiermark wurden
die Vertreter der Unternehmen der Region über das Projektkonzept
informiert, es wurde beschlossen, ein Arbeitsteam zu gründen.

IInnffoorrmmaattiioonnssffoorruumm  JJooggllllaanndd
A REGIONET aktív program október 15-én érkezett másik ausztriai
állomásához. A Steiermark tartománybeli vállalkozói esten a projekt
koncepciójáról hallhattak prezentációt a térségbeli gazdasági egységek
képviselõi, akik egy munkacsoport megalakításáról is döntöttek.

JJooggllllaanndd--ii  ttáájjéékkoozzttaattóó  ffóórruumm
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A Felsõ-Répcementi Többcélú Kistérségi Társulás elnöke, Horváth Lajos,
valamint Csepreg város polgármestere, Háromi Jenõ is köszöntötte a
REGIONET aktív program vállalkozói fórumán megjelent érdeklõdõket, akik
a térségi elöljáróktól tájékoztatást hallhattak a környék gazdasági helyzetérõl
és fejlesztési esélyeirõl.

Az összejövetelen a helyi vállalkozói team színeiben Sudár Enikõ buzdí-
totta együttmûködésre a közösséget. Kifejtve, hogy a kemény stratégiai ter-
vezés mellett a válságból a térségi kooperáció megteremtése és mûköd-
tetése jelentheti a kiutat. Az üzletasszony példaként azt is megemlítette,
hogy a projektnek köszönhetõen létrejött épületgépészeti konferencia két
napja alatt öröm volt látni, - a szakmai partnerek milyen komoly nyitottság-
gal fordultak egymás felé. A mindennapok gondjaiba süppedés helyett más
szakterületeken is az információ- és tapasztalatcsere, a piaci újdonságok
kutatása, egymás segítése kínálhat perspektívákat. Amennyiben létezik egy
olyan szervezõ erõ, amely a csoportok tevékenységét koordinálja. E gon-
dolattal egyébként a találkozó elõadói is azonosultak, s együttdolgozásra
sarkalták a térségi vállalkozókat. Professzor Dr. Rechnitzer János például
arra hívta fel a figyelmet, hogy a tradícióõrzõ helyi fejlesztések a legtökélete-
sebb „energiaforrások“, melyek hihetetlen erõt és értéket rejtenek maguk-
ban. A Nyugat-dunántúli Regionális Innovációs Tanács elnöke a kis- és
középvállalkozások innovációs lehetõségeirõl tartott tájékoztatót. Az össze-
jövetelen szó esett még Vas megye munkaügyi helyzetérõl, valamint a
megújuló energiaforrások vasi jelenlétérõl. Továbbá a magyar vállalkozók
ausztriai megjelenésének lehetõségeirõl. 

A fórum csapata a verõfényes napsütésben a Csepregi Gyümölcs -
és Borúton is kalandozott. Feltérképezve az üzleti kapcsolódás ked-
vezõ pontjait.

FFeellttáárraannddóókk  aa  hheellyyii  eerrõõ--  ééss
éérrttéékkffoorrrráássookk

Példaértékû üzleti kapcsolatépítõ találkozóra került sor október 9-én
a Schneebergland-i Gazdasági Platform szervezésében, Puchberg
városában. A rendezvényen Günter Schwarz, a platform elnöke,
valamint a kistérség képviseletében Josef Laferl üdvözölte a megjelen-
teket. A kooperációs workshop lehetõséget biztosított a résztvevõk
egyperces bemutatkozására, majd a régió vállalkozóinak koordinált
megbeszélésére. Kutatva a hálózatépítés lehetséges alternatíváit. A
fórumon Schneebergland hálózati jövõképe is kezdett kirajzolódni.

SScchhnneeeebbeerrggllaanndd  jjöövvõõjjéééérrtt
In der Veranstaltung der Wirtschaftsplattform Schneebergland fand am
9. Oktober in Puchberg ein zukunftsweisendes Treffen zur Förderung
der Geschäftskontakte statt. Der Vorsitzende der Plattform Günter
Schwarz, sowie der Vertreter der Region Josef Laferl begrüßte die
Gäste. Anschließend hatten die Teilnehmer die Möglichkeit, sich im
Rahmen eines Kooperationsworkshops kurz zu präsentieren, und
miteinander Gespräche über die Ausgestaltung und Entwicklung von
Netzwerken zu führen. Beim Forum zeichnete sich auch die Zukunft
er möglichen Wirtschaftnetzwerke von Schneebergland ab.

FFüürr  ddiiee  ZZuukkuunnfftt  vvoonn
SScchhnneeeebbeerrggllaanndd

Der Vorsitzende des Mehrzweckverbands der Kleinregion Felsõ-
Répcemente Lajos Horváth und der Bürgermeister der Stadt Csepreg Jenõ
Háromi begrüßte die Interessenten, die zum Unternehmensforum von
REGIONET aktiv erschienen sind. Die Teilnehmer wurden von prominen-
ten Vertretern der Region über Wirtschaftslage und die Entwicklungschancen
der Umgebung informiert.

Bei der Veranstaltung rief die Vertreterin des lokalen Unternehmerteams
Enikõ Sudár zur Zusammenarbeit auf. Sie betonte, außer der strengen
strategischen Planung könnte die Schaffung der regionalen Kooperation den
Ausweg aus der Krise bedeuten. Als gutes Beispiel nannte die Geschäftsfrau
die Konferenz für Installationstechnik, die dank des Projekts ausgetragen
werden konnte. Während der zwei Tage der Konferenz sei besonders
erfreulich gewesen, zu sehen, wie offen sich die Branchenpartner einander
näherten. Statt mit den Sorgen des Alltags abzufinden, könnte auch in den
anderen Bereichen der Informations- und Erfahrungsaustausch, die Suche
nach Marktlücken und die gegenseitige Hilfe eine Perspektive bieten. Dazu
ist allerdings „eine organisierende Kraft“ notwendig, um die Aktivitäten der
Gruppen zu koordinieren. Mit diesem Gedanken identifizierten sich übri-
gens auch die Referenten des Forums, und riefen die Unternehmen der
Region zur Zusammenarbeit auf. Professor Dr. János Rechnitzer verwies
u.a. darauf, dass die Tradition bewahrenden lokalen Entwicklungen die
besten „Energieressourcen“ darstellen, die ein unglaubliches Kraft- und
Wertepotential in sich bergen. Der Vorsitzende des Regionalen
Innovationsrates Westtransdanubien informierte über die
Innovationsmöglichkeiten für Klein- und Mittelunternehmen. Beim
Unternehmensforum wurden noch die Arbeitsmarktsituation und die
Präsenz der erneuerbaren Energiequellen im Komitat Vas sowie die
Möglichkeiten ungarischer Arbeit-
nehmer am österreichischen
Arbeitsmarkt erörtert. Bei strahlendem
Sonnenschein lernten die Teilnehmer
des Forums die Obst- und Weinstraße
Csepreg kennen, und entdeckten dabei
wichtige geschäftliche Schnittschnellen.

LLookkaallee  RReessssoouurrcceenn  ssoolllleenn
eerrsscchhlloosssseenn  wweerrddeenn
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Osztrák minta adaptálásának köszönhetõen 13 esztendõvel ezelõtt
Szombathelyen nyitotta meg kapuit Magyarország elsõ Pályaválasztási és
Képzési Vására. Vas megye munkaügyi központja ugyanis régóta együtt-
mûködik a szomszédos tartományok társszervezeteivel. „Az elsõ fecske“
átütõ sikert aratott, hiszen azóta az ország szinte minden megyéje átvette
az ötletet, s mindenütt tömegeket vonz az iskolaválasztás vagy szakmaváltás
elõtt állóknak széles körû információkat kínáló börze. A határszéli övezetek-
ben pedig a régió iskoláin és piaci alapon mûködõ képzõin kívül a burgen-
landi intézmények is felvonultatják ajánlataikat.

A REGIONET aktív projekt megvalósításában részt vállaló Vas Megyei
Kereskedelmi és Iparkamara a kezdetek óta támogatja a rendez-
vénysorozatot. Sõt a képzési kavalkádban törzskiállítóként népszerûsíti szol-
gáltatásait. Az elmúlt esztendõkben pedig a kiállításokon a megye nagyvál-
lalatai közül is sokan megjelentek, s a profiljukhoz illeszkedõ szakképzõ
iskolákhoz kapcsolódva ismertették meg a fiatalokat azokkal a szakmai pers-
pektívákkal, álláslehetõségekkel és munkakörülményekkel, amelyek berkeik-
ben fogadják a pályakezdõket.

A REGIONET program jóvoltából pedig az idén újabb színekkel
gazdagodik a november 5 - 6-dika között tartandó vásár, hiszen a
helyi gazdaság hiányszakmái kerülnek a fókuszba. A csepregi és a
kõszegi projektpartner kistérségekkel összefogva, a vasi kamara
standján az e körzetekben mûködõ vállalkozások képviselõi a már
szinte kihalófélben lévõ vagy ma még vegetáló mesterségek fogásai-
ba, kulisszatitkaiba avatják be a közönséget. Elsõ ízben fordul elõ,
hogy a vasi kamarával együtt két kistérség is szerepel a kiállításon.
Az interaktív bemutatók remélhetõleg felkeltik majd a diákok és
szüleik érdeklõdését. 

IInntteerraakkttíívv  mmeesstteerrsséégg
bbeemmuuttaattóókk  SSzzoommbbaatthheellyyeenn  

Nach österreichischem Muster wurde vor 13 Jahren in Szombathely
Ungarns erste Börse für Berufswahl und Berufsausbildung veranstaltet. Der
Arbeitsmarktservice vom Komitat Vas arbeitet nämlich schon lange mit den
Partnerinstitutionen der benachbarten österreichischen Bundesländer
zusammen. „Die erste Schwalbe“ war ein Volltreffer, denn fast jedes Komitat
Ungarns hat die Idee seitdem übernommen, und die Börse mit umfassenden
Informationen für Schulabgänger und Schüler vor der Berufswahl zieht
überall Massen an. In den Grenzregionen präsentieren sich außer den
staatlichen kommerziellen Schulen und auch die berufsbildenden
Institutionen aus Burgenland.

Diese Veranstaltungsreihe wird seit den Anfängen durch die Industrie-
und Handelskammer des Komitates Vas unterstützt, die sich auch an der
Realisierung des REGIONET aktiv Projekts aktiv beteiligt. Die Kammer
bietet auch als Stammaussteller ihre Dienstleistungen an. In den letzten
Jahren entdeckten viele Großunternehmen des Komitates die Börse als
Forum, wo sie gemeinsam mit den Partnerschulen ihre Firmen präsentieren,
einschließlich der Arbeitsmöglichkeiten für angehende Fachkräfte sowie der
beruflichen Perspektiven und Aufstiegschancen.

Dank REGIONET wird die Angebotspalette der Börse vom 5-6.
November 2009 erweitert: Im Mittelpunkt der Veranstaltung stehen die
Mangelberufe der Region. In Zusammenarbeit mit den Kleinregionen
Csepreg und Kõszeg präsentieren sich am Stand der Industrie- und
Handelskammer des Komitats Vas die Gewerbe, die in Vergessenheit gera-
ten sind oder möglicherweise wieder belebt werden können. Zum ersten
Mal sind am Stand der Kammer zwei Kleinregionen dabei. Mit Hilfe der
interaktiven Demonstrationen soll das Interesse der Schüler und der Eltern
geweckt werden.

IInntteerraakkttiivvee  BBeerruuffsspprräässeennttaattiioonn
iinn  SSzzoommbbaatthheellyy

A soproni kistérségben folynak már az õszi REGIONET aktív
események elõkészületei. A kis- és középvállalkozások által igénybe
vehetõ pályázati lehetõségekrõl még az idén konferenciát rendeznek.
A hagyományos pályaválasztási és képzési vásáron pedig a térség
szakképzõ- és szakközépiskolái a vállalkozásokkal karöltve fognak
megjelenni, hogy felkeltsék a nyolcadik osztályos diákok érdeklõdését
a biztos megélhetést nyújtó, s a gazdaság szereplõi által keresett szak-
mák iránt. A helyi szervezõ erõk elkötelezettségének ösztönzése
végett, várhatóan novemberben Fertõszentmiklóson és Lövõn a
mikrotérségek gazdasági szereplõi és a polgármesterek ülnek egy asz-
tal köré, hogy a hálózatépítés körüli közös dolgaikat megbeszéljék,
és tapasztalataikat kicseréljék. A diskurzuson körvonalazódnak a
közeljövõ feladatai, melyek megvalósításához a team tagjai széles
körû támogatást szeretnének kapni a környékbeli üzletemberektõl. A
Vállalkozói Nap sikere ugyanis mindenütt a párbeszéd
hatékonyságától, építõ jellegétõl függ.

In der Kleinregion Sopron sind die Vorbereitungen der herbstlichen REGIONET
aktiv Events bereits im Gange. Noch in diesem Jahr wird eine Konferenz ver-
anstaltet, die den Förderungsmöglichkeiten für Klein- und Mittelunternehmen
gewidmet werden soll. Bei der traditionellen Börse für Berufswahl und
Berufsausbildung werden sich die Berufs- und Fachmittelschulen der Region
gemeinsam mit den Partnerunternehmen präsentieren, um das Interesse der
Grundschulabgänger für die Berufe zu wecken, die eine sichere Existenz bieten
und bei den Akteuren der Wirtschaft gefragt sind. Um das Engagement der
lokalen Organisatoren zu fördern, sollen sich in Fertõszentmiklós und Lövõ die
Bürgermeister und die Wirtschaftsakteure der Mikroregion an den Tisch setzen.
Dabei sollen Fragen zum Netztwerkbau erörtert sowie Erfahrungen ausgetauscht
werden. Bei dieser Veranstaltung werden die Aufgaben der nahen Zukunft, für
die die Geschäftsleute der Umgebung gewonnen werden sollten, bereits in
Grundzügen zu sehen sein. Der Erfolg der so genannten Unternehmenstage
hängt nämlich überall davon ab, wie effizient und richtungsweisend der Dialog
zwischen den Akteuren ist.
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